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A young woman returns to northern Quebec to the remote island of her childhood,
with her lover and two friends, to investigate the mysterious disappearance of her
father. Flooded with memories, she begins to realise that going home means entering
not only another place but another time. As the wild island exerts its elemental hold
and she is submerged in the language of the wilderness, she sees that what she is
really looking for is her own past.
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评论

一本可以从生态批评、女权主义和民族主义来解读的小说，从不同视角去看都是有趣的
故事。这本小说不是很好读，一方面作者词汇量很大，另一方面意识流手法，加之以幻
觉回忆现实的层层交叠，经常让人摸不着头绪。本书是对工业文明前人类自然本质的呼
唤，是对以美国为代表的践踏自然者的鞭笞，
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被使女的故事圈粉后，很想多了解一下这个作者。Surfacing故事性要弱得多，因此虽
然用词不艰涩，却不是很容易读下去。喜欢其中的悬念设置，然而节奏太慢，揭露谜底
的力道又不够，因此很是失望。
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